
PR O T O K Ó Ł 
z obrad XXII Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 30 grudnia 2013 r. 
 
Rozpoczęcie obrad godz.1000 

 

W obradach udział wzięli: 
 
- Radni, 
- Sołtysi, 
- Wójt, Zastępca Wójta, Sekretarz, Skarbnik, 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych,  
- Radca Prawny, 
- Dyrektorzy szkół, 
- Pracownicy obsługujący sesję, 
 
Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia XXII Sesji Rady Gminy Radziejów, 
powitał wszystkich obecnych, następnie przedstawił proponowany porządek obrad: 
 
I.  Sprawy organizacyjne: 

1) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
2) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
3) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 
II. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) budżetu gminy na 2014 rok: 
a) wystąpienie Skarbnika Gminy w sprawie budżetu, 
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały budżetowej na 2014 rok, 
c) przedstawienie opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Radziejów na 
2014 rok, 

d) przedstawienie opinii Komisji: 
- rewizyjnej, 

 - oświaty i kultury, 
- rolnictwa oraz spraw socjalnych, 

 - finansowo-budżetowej, 
e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
f) odczytanie projektu uchwały, 
g) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 
2)  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 2014-2026: 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Radziejów, 

- dyskusja, 
- podjęcie uchwały, 
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3) „zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: funkcyjnego, 
motywacyjnego, mieszkaniowego, za wysługę lat, za warunki pracy, nagród, 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowo i godziny doraźnych zastępstw”, 
4)  „zmiany uchwały Nr XVI/160/2012 Rady Gminy Radziejów z dnia 27 grudnia 2012 
roku o uchwaleniu gminnego Programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii”, 
5)  „gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz  
przeciwdziałaniu narkomanii”, 
6)  „zmiany Uchwały nr XXI/212/2013 Rady Gminy Radziejów z dnia 28 listopada 
2013 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 142/16, o pow. 
0,5300 ha, położonej w miejscowości Płowce II, stanowiącej własność Gminy 
Radziejów, w drodze ustnego przetargu ograniczonego, a także na obciążenie działki 
142/16 służebnością przechodu i przejazdu”, 
7)  „zmiany Uchwały Nr XXI/216/2013 Rady Gminy Radziejów z dnia 28 listopada 
2013 roku w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu z terenu Gminy 
Radziejów na lata 2013-2032”, 
8)  „uchwalenia Rocznego Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi na 
terenie Gminy Radziejów”, 
9) „ zmian w budżecie”, 
10)  „ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 2013-
2026”. 
 
III.  Składanie wniosków i interpelacji. 
IV. Wolne wnioski i zapytania. 
V.  Zakończenie obrad sesji. 
 
Ad I) Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na stan 15 radnych 
było obecnych 15, w związku z tym Sesja jest prawomocna do podejmowania 
uchwał. Następnie przedstawił porządek obrad. 
 
Radny Marek Piernik wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad punktu                    
w sprawie zaciągnięcia krótkoterminowej pożyczki w wysokości 100.000,00 zł na 
dokończenie odcinków dróg, które były zaplanowane w 2011 roku.  
 
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że taka zmiana powinna zostać wcześniej 
omówiona, na poszczególnych komisjach. 
 
Wniosek przez Radnego Marka Piernika został wycofany. 
 
Następnie przystąpiono do głosowania za przyjęciem porządku obrad. Za przyjęciem 
porządku obrad głosowało 15 radnych. 
 
Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Mirosław Kołodziejczyk 15 głosami. 
 
Ponadto Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji 
jest do wglądu. 
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Ad. II. 1a-g) Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2014 rok: 
a) Skarbnik Gminy Irena Szynkowska przedstawiła najważniejsze zapisy projektu 
budżetu gminy na 2014 r. Poinformowała również o wprowadzonych przez Wójta 
Gminy autopoprawkach do projektu budżetu do załącznika nr 5 (wydatki 
inwestycyjne) ogólna kwota na drogi wynosiła 748.605,00 zł a w autopoprawce drogi 
zostały podzielone: 
- Bieganowo 93.600,00 zł 
- Biskupice 42.120,00 zł 
- Broniewo 46.800,00 zł 
- Czołowo 117.000,00 zł 
- Kwilno – Kłonówek 35.100,00 zł 
- Opatowice 62.010,00 zł 
- Płowce 95.940,00 
- Pruchnowo 82.875,00 
- Skibin 81.900,00 
- Szostka 32.760,00 
- Zagorzyce 58.500,00 
W uchwale budżetowej został wprowadzony dodatkowy zapis w dochodach                          
i wydatkach w kwocie 7 tys. związane z realizacją zadań wynikających z Ustawy 
Prawo Ochrony Środowiska. 
W Wieloletniej Prognozie Finansowej po opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej                 
w objaśnieniach dodano paragraf 3 „przyjmuje się objaśnienia w wartości zawartych 
w WPF zgodnie z załącznikiem nr 3” 
 
b) Sekretarz Gminy odczytała Uchwałę Nr 5/2013 Składu Orzekającego Nr 9 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 3 grudnia 2013 r. w sprawie 
opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Radziejów na 2014 r. 
Skład orzekający zaopiniował pozytywnie projekt uchwały budżetowej Gminy 
Radziejów na 2014 r. (uchwała stanowi załącznik do protokołu), 
 
c) Sekretarz Gminy odczytała Uchwałę Nr 4/2013 Składu Orzekającego Nr 9 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 3 grudnia 2013 r. w sprawie 
opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 
budżetowej Gminy Radziejów na 2014 r.  
Skład Orzekający zaopiniował pozytywnie możliwość sfinansowana planowanego 
deficytu przedstawionego przez Gminę Radziejów w projekcie uchwały budżetowej 
na 2014 r. (uchwała stanowi załącznik do protokołu), 
 
d) Przewodniczący Komisji rewizyjnej Kazimierz Czynsz odczytał protokół                          
z posiedzenia Komisji z dnia 9 grudnia 2013 r., w którym stwierdzono, że projekt 
budżetu na 2014 r. został zaopiniowany pozytywnie przy jednym głosie 
wstrzymującym się, 
 
- Przewodniczący Komisji oświaty i kultury Marian Bandyszewski poinformował, iż na 
posiedzeniu w dniu 9 grudnia 2013 r. komisja w pełnym składzie jednogłośnie 
zaopiniowała pozytywnie projekt budżetu na 2014 r., 
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- Przewodniczący komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych Kazimierz Skupniewicz 
przedstawił stanowisko komisji, która w dniu 10 grudnia 2013 r. po szczegółowym 
omówieniu i uzyskanych wyjaśnieniach ze strony Wójta i Skarbnika Gminy 
pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt budżetu na 2014 r., 
 
- Przewodniczący komisji finansowo-budżetowej Ireneuszu Głowacki poinformował, 
że komisja w dniu 12 grudnia 2013 r. po szczegółowej analizie projekt budżetu na 
2014 r. oraz zapoznaniu się z opiniami pozostałych Komisji Rady Gminy pozytywnie 
zaopiniowała projekt budżetu gminy na 2014 r., 
 
e) Sołtys Zagorzyc Krzysztof Nowowiejski zapytał, czy są już podzielone środki 
finansowe wynikające ze złożonych przez sołtysów zapotrzebowań. 
 
Skarbnik w ramach odpowiedzi poinformowała, że ogólna kwota przeznaczona na 
świetlice, na zakupy wynosi 55.000,00 zł, na usługi 7.630,00 zł. Na wszystkie OSP 
zaplanowano 124.529,00 zł. 
 
Sołtys Piołunowa Mieczysław Malec zapytał czy będzie robiona droga w Piołunowie. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji ta droga 
została wpisana jako rezerwowa. 
 
f) projekt uchwały odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian 
Bandyszewski. 
 
g) Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych przy dwóch głosach wstrzymujących 
się. 
 
Ad. II. 2). Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Radziejów na lata 2014-2026.  
- Sekretarz Gminy odczytała Uchwałę Nr 5/2013 Składu Orzekającego Nr 9 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dna 3 grudnia 2013 r. w sprawie 
wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Radziejów. 
Skład orzekający zaopiniował pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu), 
 
- projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 
15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II 3) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 
określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 
dodatków: funkcyjnego, motywacyjnego, mieszkaniowego, za wysługę lat, za warunki 
pracy, nagród, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowo i godziny doraźnych 
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zastępstw wraz z uzasadnieniem odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy 
Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II 4) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/160/2012 Rady Gminy 
Radziejów z dnia 27 grudnia 2012 roku o uchwaleniu gminnego Programu profilaktyki 
i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II 5) Projekt uchwały w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz przeciwdziałaniu narkomanii odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ogłoszono przerwę 1120 

Wznowienie obrad 11 35 

 
Ad. II 6 ) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXI/212/2013 Rady Gminy 
Radziejów z dnia 28 listopada 2013 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako 
działka Nr 142/16, o pow. 0,5300 ha, położonej w miejscowości Płowce II, 
stanowiącej własność Gminy Radziejów, w drodze ustnego przetargu ograniczonego, 
a także na obciążenie działki 142/16 służebnością przechodu i przejazdu odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz dodał, aby o wycenę tej nieruchomości należy 
wystąpić do Agencji Nieruchomości Rolnych. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II 7) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/216/2013 Rady Gminy 
Radziejów z dnia 28 listopada 2013 roku w sprawie przyjęcia „Programu usuwania 
azbestu z terenu Gminy Radziejów na lata 2013-2032 odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
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Ad. II 8) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Rocznego Programu Współpracy z 
organizacjami pozarządowymi na terenie Gminy Radziejów odczytał Przewodniczący 
Rady Gminy 
 
Nie wnoszono innych uwag do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania nad 
podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II 9) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/157/2012 w sprawie 
budżetu gminy na 2013 rok odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy 
Marian Bandyszewski. 
 
Skarbnik poinformowała, że z pomocy społecznej został zmniejszony plan o 621 zł, 
otrzymano dodatkowe środki na zasiłki celowe dla rodzin i osób z gmin 
poszkodowanych w wyniku orkanu Ksawery 3000 zł.  
 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały wraz z przedstawionymi zmianami. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II 10) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radziejów odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad III, IV) Radny Kazimierz Skupniewicz poinformował, że sołtysi oraz radni 
otrzymali od wójta pismo aby zgłaszać osoby, które poległy podczas II wojny 
światowej. Wnioskował o to aby ten apel rozszerzyć do szkół gminnych oraz kół 
gospodyń wiejskich aby nikt nie został pominięty na upamiętniającej tablicy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał przytoczony przez radnego Kazimierza 
Skupniewicza apel. 
 
Radny Marek Piernik złożył wniosek o zaciągnięcie pożyczki krótkoterminowej aby 
dokończyć odcinki dróg, które były zaplanowane na początku kadencji. 
 
Radny Czesław Witkowski wnioskował o podwyższenie sołtysom miesięcznego 
ryczałtu, ponieważ ciąży na nich zbyt wiele obowiązków. 
 
Sołtys Przemystki Eugeniusz Krygier poinformował, że część mieszkańców sołectwa 
jest wyposażona w stare, zbyt zniszczone pojemniki na śmieci. 
 
Sołtys Zagorzyc Krzysztof Nowowiejski złożył oświadczenie, że w związku                          
z wypożyczeniem świetlicy w Zagorzycach przez Urząd Gminy młodzieży na 
zorganizowanie sylwestra, nie będzie on ponosił odpowiedzialności za powstałe 
ewentualne szkody oraz pozostawiony porządek. Dodał, że powodem złożenia tego 
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oświadczenia jest niedokończona świetlica. Zaproponował, aby pracownicy GOKu 
byli odpowiedzialni za organizowanie meczy lub innych zajęć na świetlicach.  
 
Kierownik GOK Urszula Rosół w ramach odpowiedzi poinformowała, że w każdym 
sołectwie jest to wola sołtysa co do zorganizowania drużyny sportowej oraz ustalenia 
opiekuna. 
 
Pracownik GOK Mirosław Moliński dodał, że o wszystkich organizowanych 
imprezach sportowych radni oraz sołtysi są z odpowiednim wyprzedzeniem 
informowani. 
 
Ogólna dyskusja 
 
Członek Koła Gospodyń Wiejskich Jolanta Ziółkowska podziękowała za zaproszenie 
na dzisiejsze posiedzenie oraz za wsparcie gminy w umożliwieniu promowania 
kultury gminnej. 
 
Wójt Gminy w odpowiedzi : 
- poprosił aby rozsądnie podejść do kwestii skompletowania osób umieszonych na 
tablicy upamiętniającej poległych mieszkańców gminy podczas II wojny światowej. 
 
- na wniosek radnego Marka Piernika stwierdził, że Regionalna Izba Obrachunkowa 
ocenia kondycję finansową gminy. Dodał, że należy pamiętać, że została podjęta 
uchwała, na wykonanie termomodernizacji obiektów gminnych co wiąże się również                
z poniesieniem wydatków. 
 
- poprał wniosek radnego Witkowskiego dotyczący podwyższenia miesięcznego 
ryczałtu sołtysom. 
 
- na temat zniszczonych pojemników poinformował, że gmina zabezpiecza każdej 
nieruchomości jeden pojemnik i jeśli jest on do wymiany to należy zgłosić tą sprawę 
do gminy. 
 
- na temat wypożyczenia świetlicy w Zagorzycach poinformował, że młodzież zgłosiła 
się z prośbą o interwencję u sołtysa aby wyraził zgodę na zorganizowanie sylwestra. 
Otrzymali wniosek zostali zobowiązani do zapłacenia określonej kwoty. Dodał, że 
młodzież została skierowana do sołtysa w celu podjęcia przez niego decyzji. 
Poinformował, że oświetlenie zostanie modernizowane w ramach danego sołectwa. 
 
Kierownik GOK Urszula Rosół, poinformowała, że młodzież Zespołu Szkół 
Rolniczych w Przemystce organizuje zbiórkę pieniężna na pomoc chorej mieszkance 
Radziejowa i zgłosili się do Gminnej Rady Kobiet o wsparcie w postaci np. 
upieczenia ciasta. Zaznaczyła, że chętni mogą zakupić symboliczne cegiełki na ten 
cel. 
 
Wójt podsumował dokonania za 2013 rok oraz nakreślił zadania na 2014 rok. 
Poinformował, że tegoroczny bilans dokonań w naszej gminie jest znaczny a jego 
efekty są widoczne należą do nich: 
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- wybudowanie świetlicy wiejskiej w Starym Radziejowie, 
- wybudowanie 193 przydomowych oczyszczalni ścieków, 
- utworzenie Przedszkola Gminnego w Skibinie, 
- zbudowanie placów zabaw w Przemystce oraz Zagorzycach, 
- utworzenie Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Broniewku, 
- adaptacja świetlicy wiejskiej na salę gimnastyczną w Bieganowie, 
- zakup maszyny do grysowania dróg oraz kosiarki bijakowej, 
- powstanie nowych odcinków dróg oraz oświetlenia drogowego, 
- oznakowanie turystyczne wokół pomnika w Płowcach, 
- wyremontowanie świetlicy wiejskiej w Broniewku, 
- budowa świetlicy wiejskiej w Biskupicach, 
- budowa wodociągu w Kolonii Wąsewo. 
Dodał, że cała wartość wydatków inwestycyjnych w 2013 roku wyniosła 3.355.850,00 
zł. Środki pozyskane z Unii Europejskiej w latach 2010-2013 wyniosły 3.677.116,00 
zł. Nadmienił, że łącznie pozyskane dodatkowe środki do budżetu gminy to 
4.465.596,00 zł. Poinformował, że na 2014 rok zaplanowane są następujące 
inwestycje: 
- budowa ok 6 km dróg gminnych, 
- remont bazy w Biskupicach, 
- zakup sprzętu i oprogramowania w celu wdrożenia programu Infostrada Kujaw                 
i Pomorza, 
- doposażenie szkół w tablice interaktywne, 
- termomodernizacja budynku administracyjnego oraz obiektów gminnych, 
- budowa świetlicy wiejskiej w Biskupicach, 
- budowa oświetlenia drogowego, 
- budowa miejsc rekreacji w poszczególnych sołectwach, 
- remont remizy OSP w Płowcach, 
- remont świetlicy w Skibinie oraz Piołunowie, 
- budowa boisk szkolnych przy szkołach podstawowych oraz gimnazjum. 
Na zakończenie podziękował zebranym za zaangażowanie w różne dziedziny życia 
gminy oraz złożył zebranym życzenia noworoczne. 
 
Ad V) W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 
podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady XXII 
Sesji Rady Gminy Radziejów. 
 
 
 
Protokołowała       Sekretarz Sesji 
 
Paulina Świderska       Mirosław Kołodziejczyk 


